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1. Innleiing 
 Drammen Kommune forventa et underskot på drifta i 2024.  

Et underskot som  vi vil ta med oss inn i 2025.   På grunn av 

ekstra tilskudd gitt av Stortinget og ekstra utbytte   vil trolig  

undeskuddet i 2024 bli minimalt.   Det er bra. 

I sitt budsjett forslag budsjeterer Formannskapet med bruk 

av ekstra penger også  i 2025.  Ekstra utbytte frå Å energi er 

ein altfor høg strømpris som folk i Drammen har betalt inn 

gjennom året.  Betyr det at Formannskapet tenker at den 

høge strømprisen vil vedvare også i 2025 ? 

Dette er ekstra inntekter.  Inntekter kommunen ikke kan 

regne med fremover.  Når noe av disse ekstra pengene blir 

brukt til varige økninger i driftsbudsjettet vert dette veldig 

galt. Konservativt vil advare mot dette.   Det betyr at vi 

fortsatt må gjøre grep på driften for å ha enn  sunn økonomi.   

Regjeringa har inngått forlik med SV.  Et forlik som ikke betyr 

noe  løft for Kommunene sin økonomi.  Kommuner med høy 

gjeld, som Drammen  vil fortsatt slite med høye renteutgifter. 

   

 

 

 

 

2.2 Konservativt sitt forslag 
Drammen  kommune er i ein alvorlig økonomisk situasjon.  Det behov for å betra balansen 

mellom løpande inntekter og utgifter i storleik  kr 170   mill pr år.  

 

Konservativt  kan ikkje gå for innføring av eigedomsskatt. Å auka kostnadane for 

hushaldingar og bedrifter er ikkje aktuelt, og spesielt ikkje no i ei tid der kostnadane aukar på 

alle område.   

 

På lang sikt er det heller ikkje økonomisk berekraftig å trekkja på oppsparte fond. Ein sunn 

kommuneøkonomi må basera seg på at løpande inntekter over tid er høgare enn utgiftene. Frå 

nasjonalt hald vert det vist til at kommunane bør ha eit netto driftsresultat (overskot) på 1,75% 

av driftsinntektene.   Kommunedirektørens forslag inneber et resultat på under 1%.  Kravet på 

1,75%  er satt for å ha frie midler til innvestering og uforutsatte utgifter. Med et resultat på 

under 1% har vi ikke slike midler.  

 



Konservativt mener at: 

 

1. Meirforbruket på dei ulike tenesteområda i 2024-budsjettet må  bort.  

2. Klima vert fjerna som eget kapittel i budsjettet.  Bevilgninger  til klimaformål blir sett 

til  kr 0.   

 

 

Prosjekt Økonomisk handlefridom (PØH) 

Kommunens oppgave er å yte gode tjenester til innbyggerne.  Det må kommunen gjøre 

innenfor de økonomiske rammene vi har.  Økonomien i Drammen viser at kommunen bruker 

mer penger enn den tjener.  Slik kan det ikke fortsette.  Konservativt foreslår derfor at  det 

vert sett ned et utvalg bestående av  Ordfører, Kommunedirektør,  tillitsvalgte og 1 fra hvert 

parti.   PØH sin oppgave er å finne varige kutt på inntil  kr 200 mill.  Kuttene skal fordeles på 

årene 2025, 2026 og 2027.   PØH skal i sitt arbeid først og fremst se på administrative 

kostnader.  Kommunens lånegjeld er på 5,6 milliarder.  Størrelsen på lånetak må derfor 

vurderes.   Bakgrunn for det er at mellom de 7 største byene i Norge er  Drammen en av 

kommunene sm bruker mest penger til adminisrasjon.  I 2020  var det berre Kristiansand som 

brukte mer penger til adm pr innbygger.  Vi legg til grunn at prosjektet får oppstart så fort 

som mulig.  

 Målet er en friskmeldt økonomi innen  desember 2027.  

 

 

Budsjettstyring og -rapportering 

Generelt må økonomioppfølging og -rapportering få særskilt fokus på alle leiarnivå i 

organisasjonen. Dette gjeld også på politisk nivå.  

 

Konservativt. meiner formannskapet må ta ein tydlegare rolle i budsjettoppfølginga enn kva 

som har vore gjeldande hittil i valperioden. Økonomirapporteringa må skje hyppigare, og på 

eit meir detaljert nivå. 

 

Konservativ. ber difor om fylgjande rapportering for budsjettåret 2025: 

 

- Formannskapet skal få seg førelagt økonomirapportar for kvar månad så snart desse er 

klare 

- Rapportane må detaljerast på einingsnivå m/periodisert budsjett, forbruk og prognose 

- Ved evt. meirforbruk skal det leggjast fram forslag til tiltak for å halda 

budsjettrammene  

Om naudsynt må det setjast opp ekstramøte i formannskapet for å behandle 

rekneskapsrapportane.  

 

Forslag til vedtak på driftsbudsjettet: 

 

Som Kommunedirektørens forslag  med følgande tillegg. 

1) Prosjekt Økonomisk Handlefridom vert etablert, jfr ovenfor. 

2) Alle bevillinger til klima og Pride vert sett til kr 0 

3) Det blir kjøpt inn lærebøker som lærer t det er  2 biologiske kjønn  

 

 



 

 

 

 

4 Investeringsbudsjett 2025-27 
Konservativt. viser til kommunedirektøren sitt framlegg til investeringsbudsjett, og sluttar seg 

i hovudsak til prioriteringa av dei ulike investeringsprosjekta.  

 

5 Avgifter og gebyr  
Mange av våre innbyggere opplever at vi lever i en dyrtid.  Tallet på inkasso saker øker.  Det 

er ikke Kommunes oppgave å gjøre livet vanskeligere for innbyggere og næringsliv.  

Reduserte inntekter vil selvsagt føre til redusert aktivitet.   

   

Vedtak avgifter og gebyr 

Kommunale avgifter   skal ikkje ha økning utover 2024 nivå 

Det blir ikke innført eiendomsskatt i Drammen.  

 

  

 

 

6 Verbalforslag 

• Kommunedirektøren  kommer med sak på evt konkurranseutsetting av 

tjenestepensjon.   
• Kommunale bevilgninger til Prde / Fri og Rosa kompetanse settes til kr 0. 
• Det blir kjøpt inn lærebøker til skole og barnehage der barna lærer at det er 2 

biologiske kjønn 
• Kommunestyret omgjør vedtak om å legge ned Rødskog skole 
• Det er et mål å redusere kommunens lånegjeld fra dagens 5.6 milliarder.  

Kommunedirektøren blir bedt om å legge frem en sak om lånetak. 
 


